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Hladová děla: lyžařská střediska se připravují na zimy bez sněhu i 

bez vody 

 

euro.cz - 4.1.2019 

 

 

https://mediasearch.newtonmedia.eu/news.php?uqid=db02d790-20f0-4c1e-903b-023d52f9c93d&index=articles_cze_2019q1_v2&qt=&qsmpl=%22Asociace+horských+středisek%22+OR+%22skiareál%22+OR+%22horské+středisko%22+OR+%22české+hory%22+OR+%22lyžařský+areál%22+OR+%22AHS%22+OR+%22skipas%22+OR+%22Jiř%C3%AD+Bis%22+OR+%22Libor+Knot%22&qsr=&qsc=&qa=
https://mediasearch.newtonmedia.eu/news.php?uqid=db02d790-20f0-4c1e-903b-023d52f9c93d&index=articles_cze_2019q1_v2&qt=&qsmpl=%22Asociace+horských+středisek%22+OR+%22skiareál%22+OR+%22horské+středisko%22+OR+%22české+hory%22+OR+%22lyžařský+areál%22+OR+%22AHS%22+OR+%22skipas%22+OR+%22Jiř%C3%AD+Bis%22+OR+%22Libor+Knot%22&qsr=&qsc=&qa=
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Skipatroly lyžařské areály většinou odmítají 

 

Právo - 3.1.2019 

 

Pohyb na sjezdových tratích vyžaduje podobně jako na silnicích notnou dávku 

obezřetnosti a sebekázně, aby se lyžaři navzájem nepozabíjeli. Dohled nad 

provozem sjezdovek pomocí skipatrol přesto skiareály využívají sporadicky.  

„Podmínky, které by vyžadovaly speciální dohled formou skipatrol, doposud 

nenastaly. Jejich existence je plně v kompetencích skiareálů, jestli této možnosti 

využijí,“ popsal šéf Asociace horských středisek ČR Libor Knot.  

Potřebu skipatrol s kompetencemi ukotvenými v zákoně, tak jako v USA nebo v Itálii, 

vlekaři vesměs nepociťují. „Pokud by to skutečně chybělo, tak už to tady dávno 

máme. Bezpečnost na sjezdovkách upravuje v dostatečné míře státní norma. Není 

nutné ji zpřísňovat represivní složkou, což nám legislativci několikrát hodili na hlavu. 

Lyžování je rekreační činnost,“ vysvětlil Knot, podle něhož může názor asociace i 

zákonodárců změnit vyšší koncentrace opilců a nebezpečných jezdců.  

Skiareály odrazují od skipatrol jejich omezené pravomoci a nutnost platit další lidi. 

Strážci pořádku na sjezdovkách mohou neukázněného lyžaře pouze slušně 

upozornit, popřípadě ve skutečně extrémním případě iniciovat zablokování skipasu. 

„K tomu jsme zatím přistoupit nemuseli. Stačila domluva,“ podotkl René Hroneš, 

ředitel Skiareálu Špindlerův Mlýn, kde skipatroly operují skoro čtvrtstoletí. „Jde nám 

především o bezpečnost lyžařů, v čemž se skipatroly, jež jsme letos o jednoho 

člověka rozšířili, osvědčily,“ tvrdí Hroneš.  

Možnost znehodnotit skipas neukázněného lyžaře vychází z návštěvního řádu 

skiareálů. „Pokud někdo daná pravidla nedodržuje, můžeme zablokovat skipas. 

Skipatrola neukázněného lyžaře nejprve několikrát slušně upozorní, a pokud nedojde 

k nápravě, iniciuje zablokovaní skipasu. Loni jsme takto zablokovali pět skipasů,“ 

přiblížil ředitel areálu v Rokytnici nad Jizerou Vít Pražák.  

 

Foto autor| Foto PRÁVO – Vladislav Prouza 

Foto popis| Skipatroly se zabydlely ve Špindlerově Mlýně. 

Regionalni mutace| Právo - severovýchodní Čechy 
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